

kliniderm[®] alginate standard & alginate cavity

INSTRUCTIONS FOR USE

KLINION

0618 / 1 040404
IFU KW/C018_08



KLINION

The Netherlands
NL-3261 MA Oud-Beljean d
Alexander Flemingstraat 2
Medeco B.V.

ENGLISH

Product Description

Kliniderm[®] Alginate dressings are sterile, nonwoven calcium/sodium alginates consisting of a high G (Guluronic acid) alginate. Kliniderm[®] Alginate dressings are soft, clear gelling, highly absorbent and wet integral allow for intact removal. If used correctly does not stick to the wound. Not made with natural rubber latex.

Indications

Kliniderm[®] Alginate dressings are indicated for moderate to heavily exuding chronic and acute wounds including pressure ulcers, venous leg ulcers, diabetic ulcers, cavity wounds, lacerations, abrasions, post operative surgical wounds and superficial and partial thickness burns. Kliniderm[®] Alginate dressings can also be used to control minor bleeding in superficial wounds.

Contra-indications

Kliniderm[®] Alginate dressings are not indicated to control heavy bleeding or for use as surgical sponge.

Directions for use

Application

1. Select a size of Kliniderm[®] Alginate dressing that is slightly larger than the wound.
2. Cut the dressing to size (using sterile scissors) to prevent overlap of the wound edges. Apply to the wound bed directly.
3. For cavity wounds, loosely fill ensuring that the dressing does not overlap the wound margins.
4. Cover and secure with a semi occlusive secondary dressing, for example Kliniderm[®] Film or Kliniderm[®] Foam dressing.

Dressing Change and Removal

1. Kliniderm[®] Alginate dressings can remain in place for up to 7 days, dependent on patient condition and the level of exudate.
2. Replace Kliniderm[®] Alginate when the dressing has reached its absorbent capacity or whenever good wound care practice dictates that the dressing should be changed.
3. To replace, gently remove the dressing. If the wound appears dry, saturate the dressing with sterile saline solution prior to removal.
4. Gently remove the dressing from the wound bed and dispose of according to local procedures and guidelines.
5. If required, irrigate the wound site according to good wound care practice.

Precautions

The dressing may adhere if used on very lightly exuding wounds. Do not use on patients with a known sensitivity to alginates. Re-use can cause serious infections. For external use only. For use under the guidance of a healthcare professional.

References

Size	Pcs	REF
Kliniderm [®] Alginate (for heavy exudate)		
5x5 cm	10	174501
10x10 cm	10	174502
10x20 cm	5	174503
Kliniderm [®] Alginate Cavity (for deep wounds)		
30 cm strips	5	174515

ENGLISH

The following are also available from the range of special wound dressings:

Product name

Kliniderm[®] Film
transparent wound film



Kliniderm[®] Hydro Thin
hydro-active wound dressing –
very thin/transparent



Kliniderm[®] Hydro Standard,
Border, Sacral
hydro-active wound dressing



Kliniderm[®] Foam & Foam border
foam wound dressing



Kliniderm[®] Foam Silicone
silicone foam wound dressing



Kliniderm[®] Alginate Standard &
Cavity
alginate wound dressing



Kliniderm[®] Superabsorbent
Dressing
extra absorbent wound dressing



- very slight exudate
- slight exudate
- slight/moderate exudate
- considerable exudate
- very considerable exudate

DEUTSCH

Produktbeschreibung

Kliniderm[®] Alginat-Wundauflagen sind sterile, nicht gewebte Wundauflagen aus Kalzium-Natrium-Alginaten mit hohem G-Anteil (Guluronsäure). Kliniderm[®] Alginat-Wundauflagen sind weich, gelierend, sehr saugfähig und ermöglichen ein intaktes Entfernen. Klebt bei korrekter Anwendung nicht an der Wunde. Enthält keinen Naturkautschuklatex.

Indikationen

Kliniderm[®] Alginat-Wundauflagen sind für mittlere bis stark exsudierende chronische und akute Wunden wie Dekubitus, Ulcus cruris venosum, diabetische Ulcera, Wundhöhlen, Platzwunden, Schürfwunden, Operationswunden, oberflächliche Brandwunden und Verbrennungen zweiten Grades geeignet. Kliniderm[®] Alginat-Wundauflagen können auch zum Stillen leichter Blutungen bei oberflächlichen Wunden verwendet werden.

Kontraindikationen

Kliniderm[®] Alginat-Wundauflagen sind nicht zum Stillen starker Blutungen oder zur Verwendung als Operationstopfer angezeigt.

Gebrauchsanweisung

Anwendung

1. Wählen Sie eine Kliniderm[®] Alginat-Wundauflage, die etwas größer ist als die Wunde.
2. Schneiden Sie den Verband (mit einer sterilen Schere) so zu, dass er die Wundränder nicht überlappt. Direkt auf das Wundbett auflegen.
3. Wundhöhlen locker mit dem Verband füllen; sicherstellen, dass der Verband die Wundränder nicht überlappt.
4. Mit einem semi-okklusiven Sekundärverband abdecken und fixieren, beispielsweise mit Kliniderm[®] Film oder Kliniderm[®] Schaum-Verband.

Wechsel und Entfernung des Verbands

1. Kliniderm[®] Alginat-Wundauflagen können je nach dem Zustand des Patienten und der Exsudation bis zu 7 Tage auf der Wunde verbleiben.
2. Kliniderm[®] Alginat erneuern, wenn die Wundauflage das maximale Absorptionsvermögen erreicht hat oder eine gute Wundversorgungspraxis den Verbandswechsel erfordert.
3. Zum Verbandswechsel den alten Verband vorsichtig entfernen. Bei einer trockenen Wunde kann der Verband zum einfacheren Entfernen mit einer sterilen Kochsalzlösung durchtränkt werden.
4. Den Verband vorsichtig vom Wundbett entfernen und den örtlichen Verfahren und Richtlinien gemäß entsorgen.
5. Bei Bedarf die Wunde gemäß guter Wundversorgungspraxis reinigen.

Vorsichtsmaßnahmen

Bei Anwendung auf mäßig exsudierenden Wunden kann der Verband mit der Wunde verkleben. Nicht für Patienten mit einer bekannten Empfindlichkeit gegen Alginat verwenden. Bei Wiederverwendung kann es zu schweren Infektionen kommen. Nur zur äußeren Anwendung. Für die Anwendung unter ärztlicher Aufsicht.

Überblick

Maße	Stck.	Artikelnr.
Kliniderm [®] Alginat (für starke Exsudation)		
5x5 cm	10	174501
10x10 cm	10	174502
10x20 cm	5	174503
Kliniderm [®] Alginate Cavity (für tiefe Wunden)		
30 cm Streifen	5	174515